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Protokół Nr 10/2019 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Oświaty, Zdrowia, 

Kultury i Sportu i Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska  

Rady Gminy Wierzchlas, które odbyło się 10 października 2019 r.  

Początek posiedzenia o godz. 1000 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli radni w składzie: 

1. Ryszard Dziadak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Justyna Jarząb   - Członek Komisji RLiOŚ 

3. Bogdan Klonowski   - Członek Komisji RLiOŚ  

4. Marcin Kowalczyk   - Przewodniczący Komisji OZKiS 

5. Edward Kukuła   - Członek Komisji Rewizyjnej  

6. Marek Leszczyk   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

7. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

8. Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodnicząca Rady Gminy 

9. Karol Sakowski   - Członek Komisji Rewizyjnej  

10.  Maria Smolarek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

12. Bronisław Światły   - Członek Komisji OZKiS 

13. Jan Tronina    - Członek Komisji Rewizyjnej 

14. Barbara Żołędziewska   - Członek Komisji OZKiS  

 

Lista obecności radnych uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu.  

 

Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Arkadiusz Patyk    - Skarbnik Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

4. Agnieszka Kurpet   - Inspektor ds. gospodarki odpadami 

 

Ponadto osoby uczestniczące w posiedzeniu Komisji poświadczyły swą obecność 

podpisem na liście obecności osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji, która 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z poprzednich posiedzeń Komisji. 

4. Omówienie materiałów na XII sesję Rady Gminy Wierzchlas  

–zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2019 r., 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 

2019-2030, 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wieluńskiemu, 

d) zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady 

wynagradzania za pracę oraz zasady przyznawania nauczycielom 

zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych na terenie 

Gminy Wierzchlas dodatków do wynagrodzenia i nagród.  

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 

 

Komisje wybrały radnego Marcina Kowalczyka – Przewodniczącego Komisji 

Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu  Rady Gminy  na prowadzącego wspólne 

posiedzenie Komisji. 

 

Przebieg obrad 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia i  stwierdzenie prawomocności obrad. 

 Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu otwarł wspólne 

posiedzenie Komisji. Stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych,  

co stanowi kworum, przy którym może obradować Komisja. 

 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji przedstawił porządek 

posiedzenia i zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 

Radni nie zgłaszali uwag ani dodatkowych zmian, w związku z tym 

Przewodniczący poddał projekt porządku obrad pod głosowanie, który to porządek  

został przyjęty jednogłośnie. 
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Punkt 3 

Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji. 

Przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji przedstawił protokoły  

z poszczególnych posiedzeń Komisji. Radni zapoznali się z ich treścią, nie mieli 

uwag, w związku z tym protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

 

Punkt 4 

Omówienie materiałów na XII sesję Rady Gminy Wierzchlas  

– zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2019 r., 

Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Gminy Pan Arkadiusz Patyk, 

który poinformował, że zachodzi konieczność wprowadzenia następujących zmian 

w budżecie Gminy na 2019 r.: 

 

➢ DOCHODY: 

• Zwiększenia – 673.762 zł, w tym: 

 - 229.625 zł – subwencja ogólna oświatowa, 

 - 435.637 zł – dotacja z Urzędu Wojewódzkiego na świadczenie wychowawcze     

                        „500 +”, 

 - 8.500 zł - dotacja z Urzędu Marszałkowskiego na odnawialne źródła         

                          energii. 

 

• Zmniejszenia – 55.000 zł, w tym: 

 -  55.000 zł – zwrot dotacji z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi  

                           za podręczniki i ćwiczenia.  

 

➢ WYDATKI: 

• Zmniejszenia – 25.129,05 zł, w tym: 

-  5.000 zł - dotacja celowa na pomoc finansową dla Powiatu Wieluńskiego  

                        na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej  

                         w Krzeczowie ul. Górna”, 

- 10.000 zł - dotacja celowa na pomoc finansową dla Powiatu Wieluńskiego  

                        na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej Olewin  

                         -Wierzchlas – Przycłapy, ul. Olewińska”, 

-  10.000 zł - dotacja celowa na pomoc finansową dla Powiatu Wieluńskiego  

                          na realizację zadania pn:” Przebudowa drogi powiatowej  nr 4523 

                         Ruda – Mierzyce w miejscowości Przycłapy”.  
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Powyższe zadania zostaną wykreślone z załącznika inwestycyjnego. 

- 129,05 zł – wydatki na zakup podręczników. 

 

• Zwiększenia, w tym: 

- 5.000 zł – chodnik w Krzeczowie ul. Górna, 

- zabezpieczenie środków na odprawy emerytalne oraz na wynagrodzenie  

na dodatkowy etat, 

-  25.000 zł - zakup komputera, drukarki wraz z oprogramowaniem jako środek  

                       trwały, 

- 20.000 zł  - dotacja celowa na pomoc finansową dla Powiatu Wieluńskiego  

                        na realizację zadania pn:” Remont drogi powiatowej  

                        w Wierzchlesie ul. Szkolna wraz z wyniesionym przejściem  

                        dla pieszych”, 

- 100.000 zł – nowe zadanie inwestycyjne - zakup 2 kotłów C.O do Szkoły                        

                          w Toporowie, 

- 74,25 zł - zwiększa się środki na zakup podręczników dla szkoły w Strugach                                                      

- dotacja dla ośrodka Pomocy Społecznej na wypłatę świadczenia 500+, 

- 12.300 zł (w tym 8.500 zł - dotacja i 3.800 zł – wkład własny gminy)  

                      - zakup tablic informacyjnych dla projektu „Odnawialne źródła 

                      energii”.  

 

Radni nie mieli uwag do przedstawionego tematu i wnieśli o podjęcie 

stosownej uchwały na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2019 

-2030, 

Skarbnik Gminy Pan Arkadiusz Patyk nadmienił, że projekt uchwały   

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas   

na lata 2019-2030, został dostosowany do wprowadzonych zmian w uchwale    

budżetowej. 

 

Komisja nie miała uwag i wniosła o podjęcie uchwały na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wieluńskiemu, 

Skarbnik Gminy Pan Arkadiusz Patyk przedstawił projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wieluńskiemu, który zawiera 

zapis o przekazaniu Powiatowi Wieluńskiemu dotacji celowej w wysokości 30.000 

zł z przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji technicznej dotyczącej zadania 

pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 4518E Olewin –Wierzchlas- Przycłapy 

-ul. Południowa” w wysokości 10.000 zł oraz remont drogi powiatowej nr 4518E 

 w miejscowości Wierzchlas ul. Szkolna wraz z wyniesionym przejściem  

dla pieszych w wysokości 20.000 zł.  

 

Komisja nie miała uwag i wniosła o podjęcie uchwały na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

d) zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady 

wynagradzania za pracę oraz zasady przyznawania nauczycielom 

zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych na terenie 

Gminy Wierzchlas dodatków do wynagrodzenia i nagród.  

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy Pan Leszek Gierczyk, 

który poinformował, że zmiana uchwały jest związana ze stanowiskiem Wojewody, 

który wyraził wątpliwość odnośnie zapisu § 4 uchwały odnośnie terminu wejścia  

w życie podjętej uchwały. Standardowo akty prawa miejscowego wchodzą w życie 

14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym. Sekretarz nadmienił,  

iż w pierwotnej wersji uchwały znalazł się zapis o wejściu w życie z dniem  

1 września br. Taki zapis byłby poprawny w przypadku przygotowania 

szczegółowego uzasadnienia takiego zapisu. Sekretarz zaproponował 

wprowadzenie następującego zapisu § 4: „Uchwała wchodzi w życie po upływie  

14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego”.  

 

Radni nie mieli pytań ani uwag do tematu i wnieśli o podjęcie uchwały  

na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

e) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Łodzi na finansowanie planowanego deficytu 

budżetu Gminy, 
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Sekretarz Gminy Pan Leszek Gierczyk poinformował, że zachodzi 

konieczność wprowadzenia dodatkowej uchwały dotyczącej zaciągnięcia pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi  

w kwocie 1.605.358,00 zł, na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy 

Wierzchlas w roku 2019 kwota 1.400.000,00 zł oraz planowanego deficytu budżetu  

w roku 2020 kwota 205.358,00 zł, z przeznaczeniem na zadanie „Budowa 

kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Wierzchlas i Przycłapy – etap I”.  

 

Radni nie mieli pytań ani uwag do tematu i wnieśli o podjęcie uchwały  

na najbliższej sesji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

Punkt 5 

Wolne wnioski i zapytania 

 

1. Sekretarz Gminy Pan Leszek Gierczyk rozdał radnym projekt – koncepcję 

architektoniczną  wykonaną przez Pana ……………będącego pasjonatem 

historii, autorem publikacji i zdjęć dotyczących Wierzchlasu. Jest on również  

inicjatorem budowy pomnika w Wierzchlesie upamiętniającego mieszkańców 

Gminy Wierzchlas poległych w wojnie polsko-bolszewickiej w 1920 r., której 

okrągła rocznica przypada w przyszłym roku. Radni zapoznali się  

z przedstawionym projektem pomnika. 

Sekretarz nadmienił, że obecnie nie jest znana dokładna kwota wykonania 

zadania, jest to uzależnione od materiałów, z jakich zostanie wykonany. 

Na tablicy umieszczonych zostanie 20 nazwisk znanych osób, które poległy  

w wojnie. Zwrócił się do radnych o wskazanie miejsca usytuowania pomnika, 

wstępna propozycja obejmowała umieszczenie pomnika na parkingu koło 

kościoła. Jeżeli Rada pozytywnie zaopiniuje postawienie pomnika, będziemy 

ubiegali się o środki na ten cel z innych instytucji. 

Sekretarz zwrócił się do radnych o wypowiedzenie się w temacie. 

Radny Ryszard Dziadak powiedział, że projektuje się nowe pomniki, 

natomiast istniejące pomniki są bardzo zaniedbane np. pomnik w Krzeczowie. 

Przewodniczący posiedzenia Marcin Kowalczyk zaproponował ponowne 

przedyskutowanie sprawy i podjęcie ostatecznej decyzji na kolejnych 

posiedzeniach Komisji.  

 

Projekt stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
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2. Radna Agata Stępińska zapytała, czy Gmina posiada informacje na temat 

realizacji wniosków suszowych. Sekretarz wyjaśnił, że jest decyzja Ministra 

Rolnictwa i od 3 października br. można składać wnioski w ARiMR wraz  

z protokołem szkód zatwierdzonym przez Wojewodę. Gmina wszystkie 

protokoły szkód przesłała do Wojewody z końcem sierpnia, do chwili obecnej 

nie zostały jeszcze zatwierdzone, zatem nie ma możliwości wydania rolnikom 

protokołów.  

 

3. Radna Agata Stępińska zapytała, która miejscowość będzie 

przygotowywała przyszłoroczne Dożynki Gminne. Nadmieniła,  

że zorganizowanie dożynek jest obciążeniem dla całej wsi.  

Sekretarz wyjaśnił że decyzja, która miejscowość zorganizuje Dożynki  

Gminne w 2020 roku podjęta zostanie na początku listopada br.  

 

4. Marta Kowalczyk - pracownik Urzędu Gminy zapoznała radnych  

z pismem Starostwa Powiatowego w Wieluniu w sprawie dofinansowania IX 

Powiatowego Dnia Walki z Rakiem. Nadmieniła, że co roku Gmina 

dofinansowuje powyższą akcje kwotą w wysokości 1.000 zł. Dodała,  

że środki przekazane zostaną dopiero w styczniu 2020 roku. 

 

Komisje wyraziły zgodę aby w tym roku również przekazać kwotę 1.000 

zł. na w/w cel. 

 

Wniosek stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

5. Radna Barbara Puczkowska poinformowała, że grupa żeńska OSP 

Kraszkowice zajęła I miejsce w Powiatowych Zawodach Pożarniczych.  

 

6. Radna Agata Stępińska zapytała, czy w związku ze zbliżającym się 

przetargiem na odbiór odpadów komunalnych Gmina rozpoczęła starania,  

by zachęcić do uczestnictwa w przetargu innej firmy spoza Powiatu 

Wieluńskiego. Zauważyła, że obecna firma wyraźnie deklaruje podwyższenie 

ceny odbioru śmieci od nowego roku. Sekretarz Gminy poinformował,  

że w naszym kraju obowiązuje regionalizacja, występują regionalne 

instalacje przetwarzania odpadów komunalnych. Wiele firm nie jest 

zainteresowanych obsługą terenów wiejskich. Jednocześnie ze spotkania  

z jedną z firm Sekretarz otrzymał informację, iż stawka odbioru 

porównywalnej do naszej wielkości śmieci zaczyna się od 20 zł za osobę 

miesięcznie. Nie ma więc możliwości znalezienia firmy, która odebrałaby 
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odpady taniej niż obecnie Przedsiębiorstwo Komunalne. Wysoka cena 

odbioru odpadów wynika prawdopodobnie z blokowania powstawania  

w Polsce spalarni śmieci. Zwiększają się też opłaty za składowanie śmieci  

na składowiskach. Do tej pory część śmieci była sprzedawana cementowniom 

za spalanie, obecnie trzeba do tego dopłacać. Cementownie są w stanie spalić 

znacznie mniejszą część produkowanych odpadów, natomiast 

przedsiębiorstwa dążą do oddania odpadów cementownią, ponieważ  

jest to dla nich bardziej opłacalne niż uiszczanie opłat do Urzędu 

Marszałkowskiego za składowanie odpadów. Opłaty marszałkowskie ulegają 

zwiększeniu z dnia na dzień. Bez radykalnej zmiany przepisów sytuacja  

nie ulegnie poprawie. Część gmin ryzykuje, nie podnoszą stawek opłat  

za odbiór odpadów dopłacając z budżetów Gminy.  

Radna Barbara Żołędziewska zauważyła, że stawka za odbiór odpadów  

w gminie Wieluń wynosi 9 zł za osobę, bez obaw czy śmieci zostaną 

odebrane czy pozostawione przez pracowników bez wyjaśnień,  

w przeciwieństwie do Gminy Wierzchlas. Podkreśliła, że Przedsiębiorstwo 

często nie odbiera dodatkowych worków ze śmieciami.  

Radny Ryszard Dziadak nadmienił, że od lipca obowiązują zmienione 

uchwały Rady Gminy w sprawie odbioru odpadów, jednak w jego sytuacji 

nic nie uległo zmianie, w harmonogramie odbioru odpadów nie ma żadnych 

nowych terminów odnośnie odbioru papieru, metalu, odpadów zielonych. 

Zapytał za co w takim razie naliczana jest tak wysoka opłata (13 zł za os.  

– przyp. red).   

Na posiedzenie Komisji została poproszona inspektor ds. gospodarki 

odpadami komunalnymi Pani Agnieszka Kurpet, która wyjaśniła,  

że odbiór odpadów takich jak papier czy odpady bio rozpocznie się  

od przyszłego roku. Odpady bio będą odbierane jedynie od osób, które 

zadeklarowały konieczność odbioru tychże odpadów. Równocześnie będą 

naliczane dla tych osób większe opłaty. Obecnie odpady są odbierane według 

starych zasad (odpady zmieszane, plastik, szkło). Nadmieniła, że większe 

kosze przysługują od 5 osób wzwyż w rodzinie. Radny Ryszard Dziadak 

nadmienił, że jeżeli uchwała obowiązuje od 1 lipca br. Gmina nie realizuje jej 

założeń. Agnieszka Kurpet odpowiedziała, że na skutek zmiany tej uchwały 

termin obowiązywania nowych zasad został przesunięty z 1 lipca na styczeń 

przyszłego roku.  

 

7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Młynarczyk zapoznał radnych  

ze skargą Pana …………… przekazaną przez Ministerstwo Środowiska 

dotyczącą braku sporządzenia protokołu z procedury szacowania szkód 
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łowieckich. Przekazał tę skargę do rozpatrzenia Komisji skarg, wniosków  

i petycji.  

 

Skarga stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

 

Punkt 6 

Zamknięcie posiedzenia 

 

 Przewodniczący wspólnego posiedzenia Komisji stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany, w związku z tym zamknął posiedzenie Komisji.  

 

Obrady zakończono o godz. 1045.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

 

Protokołowała:              

Marta Kowalczyk         Przewodniczący wspólnego  

                           posiedzenia Komisji  

 

 

                                      Marcin Kowalczyk  

  

 

 


